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Nr AO.0012.2.00003.2022 

Protokół Nr 41 

z posiedzenia Komisji Samorządowej Rady Miejskiej w Kleczewie,  

które odbyło się 24 marca 2022 r. o godz. 14:10 

w sali sesyjnej przy ul. Strażackiej 2 w Kleczewie.   

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Ponadto, w posiedzeniu udział wzięli: 

Jarosław Bąk   - sekretarz Gminy Kleczew; 

Marta Sobczak   - kierownik referatu IGN; 

Stanisław Maciejewski  - kierownik referatu GKO; 

Elżbieta Brzezińska  - inspektor ds. gospodarki nieruchomościami i mienia komunalnego; 

Marta Duryńska  - referent ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

Posiedzenie Komisji Samorządowej Rady Miejskiej w Kleczewie otworzył przewodniczący komisji 

Andrzej Pawlaczyk. Na wstępie stwierdził quorum (5 radnych potwierdziło swoją obecność, wpisując 

się na listę obecności) i powitał wszystkich zebranych.  

Ad 2. Ustalenie porządku obrad. 

Radni 5 głosami „za” przyjęli proponowany porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie poszczególnych projektów uchwał: 

a) w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii rzymskokatolickiej pw. Imienia Najświętszej 

Maryi Panny w Złotkowie; 

b) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kleczew prawa własności 

nieruchomości; 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego; 

d) w sprawie zwolnień obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym  

na terytorium tego państwa z opłat za wynajem obiektów gminnych.  

4. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności komisji za 2021 rok. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia.  

Ad 3a) Inspektor ds. gospodarki nieruchomościami i mienia komunalnego Elżbieta Brzezińska 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 

rzymskokatolickiej pw. Imienia Najświętszej Maryi Panny w Złotkowie. Wyjaśniła, iż w budżecie 

Gminy Kleczew na rok 2022, na udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków zabezpieczono kwotę, która umożliwia 
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udzielenie dotacji w wysokości 20.000,00 zł na prace konserwatorskie i restauratorskie przy renowacji 

ołtarza bocznego południowego przy zabytkowym kościele parafialnym w Złotkowie. Z uwagi na fakt, 

że Gmina Kleczew nie jest właścicielem zabytku ujętego we wniosku, a jednocześnie chce wspierać 

opiekę nad zabytkami i ich renowację, podjęcie niniejszej uchwały przyznającej dotację dla Parafii 

rzymskokatolickiej w Złotkowie jest uzasadnione.   

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Michalak przypomniał zebranym o ustaleniach 

burmistrza z radą, gdzie podjęto decyzję, iż parafiom będą udzielane dotacje rzadziej, lecz w wyższych 

kwotach.  

Inspektor Elżbieta Brzezińska zapewniła, że w budżecie gminy na 2022 rok na udzielenie dotacji  

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisach do rejestru 

zabytków zabezpieczono środki finansowe, które na podstawie złożonego wniosku umożliwią 

udzielenie dotacji także dla innej parafii. 

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

Ad 3b) Referent ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami Marta Duryńska przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Kleczew prawa 

własności nieruchomości. Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie geodezyjnym Budzisław Górny, stanowiącą własność 

osób fizycznych, opisanej w ewidencji gruntów i budynków jako działka numer 122/5 o powierzchni 

0,0040 ha z przeznaczeniem na uregulowanie stanu prawnego istniejącej drogi gminnej. 

Decyzją nr PRI – 6011-/8-1/99 Burmistrza Gminy i Miasta Kleczew z dnia 19.05.1999 r.  

wydzielono działkę numer 122/5, obręb Budzisław Górny o powierzchni 0,0040 ha. Ww. nieruchomość 

zgodnie z treścią decyzji podziałowej wydzielona była na poszerzenie ulicy Polnej – drogi publicznej 

gminnej. Przedmiotowa nieruchomość do dnia dzisiejszego stanowi własność osób fizycznych. 

Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych 

w obrębie Budzisław Górny na obszarze gminy Kleczew zatwierdzonego uchwałą nr XVI/132/2019 

Rady Miejskiej w Kleczewie z dnia 29 października 2019 r., działka numer 122/5, obręb Budzisław 

Górny, gmina Kleczew oznaczona jest symbolem 8RM i przeznaczona pod tereny zabudowy 

zagrodowej w gospodarstwach rolnych, hodowlanych i ogrodniczych oraz symbolem 3KD-D 

i przeznaczona pod tereny dróg publicznych klasy dojazdowej. 

Biorąc pod uwagę złożony wniosek, zasadnym jest wyrażenie zgody na zakup  

powyższej nieruchomości w drodze bezprzetargowej z przeznaczeniem na uregulowanie stanu 

prawnego drogi publicznej gminnej. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

Ad 3c) Kierownik referatu GKO Stanisław Maciejewski przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego. Wyjaśnił, iż 8 lutego 2022 roku Gmina Kleczew zawarła umowę z Wojewodą 

Wielkopolskim o objęcie w 2022 roku dopłatą ze środków Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej przewozów autobusowych. Warunkiem 
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uzyskania dopłaty jest sfinansowanie ze środków własnych organizatora części ceny usługi  

w wysokości nie mniejszej niż 10% oraz zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego. Zgodnie z  art. 22 ust. 1 ustawy z dnia 16 maja 2019 r. o Funduszu rozwoju 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, należy uzyskać zgodę organu 

stanowiącego na zawarcie umowy z operatorem. Uchwałą nr XIII/115/2019 z dnia 27 sierpnia 2019 roku 

Rada Miejska w Kleczewie wyraziła zgodę na zawarcie umowy na świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego na liniach od 1 do 4. Aktualnie dopłacie podlegają linie 

komunikacyjne od 1 do 6.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

Ad 3d) Sekretarz Gminy Jarosław Bąk przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie 

zwolnień obywateli Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa z opłat  

za wynajem obiektów gminnych. Zgodnie z art. 12 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa: 

1. Wojewoda może zapewnić pomoc obywatelom Ukrainy, o których mowa w art. 1 ust. 1, polegającą 

na: 

1) zakwaterowaniu; 

2) zapewnieniu całodziennego wyżywienia zbiorowego; 

3) zapewnieniu transportu do miejsc zakwaterowania, o których mowa w pkt 1, między nimi lub 

do ośrodków prowadzonych przez Szefa Urzędu do Spraw Cudzoziemców na podstawie przepisów 

ustawy z dnia 13 czerwca 2003 r. o udzielaniu cudzoziemcom ochrony na terytorium 

Rzeczypospolitej Polskiej lub miejsc, w których obywatelom Ukrainy udzielana jest opieka 

medyczna; 

4) finansowaniu przejazdów środkami transportu publicznego oraz specjalistycznego transportu 

przeznaczonego dla osób z niepełnosprawnością w szczególności do miejsc lub pomiędzy 

miejscami, o których mowa w pkt 1-3; 

5) zapewnieniu środków czystości i higieny osobistej oraz innych produktów. 

2. Wojewoda koordynuje działania organów władzy publicznej oraz organizacji pozarządowych 

i przedsiębiorców, w zakresie udzielania pomocy obywatelom Ukrainy. 

3. Inne organy administracji publicznej, jednostki podległe lub nadzorowane przez organy 

administracji publicznej, jednostki sektora finansów publicznych oraz inne organy władzy publicznej, 

w ramach posiadanych środków własnych, mogą zapewnić pomoc, o której mowa w ust. 1. W tych 

celach organy lub jednostki, o których mowa w zdaniu pierwszym, mogą wykorzystywać nabyte lub 

powierzone tym organom lub jednostkom mienie Skarbu Państwa. 

4. Jednostka samorządu terytorialnego, związek jednostek samorządu terytorialnego lub związek 

metropolitalny, z własnej inicjatywy i w zakresie posiadanych środków, może zapewnić pomoc 

obywatelom Ukrainy, o których mowa w art. 1 ust. 1. 

5. Zakres pomocy określa w uchwale organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego, związku 

jednostek samorządu terytorialnego lub związku metropolitalnego. Formy i tryb udzielania pomocy 

określa właściwy organ wykonawczy danej jednostki lub związku. 
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Zgodnie z art. 98 ust. 1 oraz 2 ww. ustawy, 

1. Pomoc, o której mowa w art. 12, może być zapewniona obywatelom Ukrainy w okresie od dnia 

24 lutego 2022 r. 

2. W okresie od dnia 24 lutego 2022 r. jednostki samorządu terytorialnego, związki jednostek 

samorządu terytorialnego, stowarzyszenia jednostek samorządu terytorialnego oraz związek 

metropolitalny mogą udzielać pomocy obywatelom Ukrainy i wsparcia społecznościom lokalnym 

i regionalnym innych państw, w tym również poprzez wydatkowanie środków finansowych. 

Mając na uwadze powyższe, Gmina może zakwaterować uchodźców w gminnych obiektach  

tj. hostelu oraz domkach ze zniesieniem opłat, na podstawie ww. przepisów. Konieczne jest uchwalenie 

w tej sprawie stosowanej uchwały przez Radę Miejską w Kleczewie, zgodnie z art. 12 ust. 5 ww. 

ustawy, w której zostanie określony zakres pomocy.  

Przewodniczący komisji Andrzej Pawlaczyk zwrócił uwagę, że mieszkańców gminy, którzy 

zaoferowali pomoc obywatelom Ukrainy poprzez zapewnienie zakwaterowania, można byłoby 

wspomóc, np. za pomocą zwolnienia od podatku. Następnie, zapytał czy świetlice wiejskie są 

przygotowane jako tymczasowe schronienie dla obywateli Ukrainy? 

Sekretarz Jarosław Bąk odpowiedział, że na chwilę obecną świetlice wiejskie nie są przygotowane.  

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

Ad 4. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z działalności komisji za 2021 rok. 

Członkowie komisji zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności komisji za 2021 rok.  

Uwag nie zgłoszono. Powyższy dokument stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 5. Wolne wnioski. 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. 

Ad 6. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji stwierdzając, iż porządek obrad został wyczerpany, podziękował wszystkim 

za udział i zamknął posiedzenie. 

 

                                                                                            Przewodniczący Komisji Samorządowej 

 

                                                                                                             Andrzej Pawlaczyk 

 

Protokolant: 

Monika Gołębiowska  

 

 

 


